

THE IRON LADY

DIE EISERNE LADY

Phyllida Lloyd



BIOGRAFIE Geboren 1957 und aufgewachsen in Bristol, England. Begann nach dem Studium in der TV-Dramaturgie der BBC. Nach Erfolgen als Theaterregisseurin 1991 Regiedebüt bei der Royal Shakespeare Company. Im folgenden Jahr erste Opernregie. Ihre Inszenierung des Abba-Musicals MAMMA MIA! wurde ein weltweiter Theatererfolg, die anschließende Verfilmung mit Meryl Streep avancierte zum kommerziell erfolgreichsten Film der britischen Filmgeschichte.

BIOGRAPHY Born in Bristol, England in 1957, after graduating she entered the BBC as a dramatist. A series of successful stage productions led to her directing her first Royal Shakespeare Company production in 1991. Her first opera production followed in the next year. Having scored an international stage hit with her production of the Abba musical MAMMA MIA! she went on to adapt this production for the screen version, starring Meryl Streep. The film was to become the most commercially successful film in the history of British cinema.

FILMOGRAFIE 2000 GLORIANA · 2008 MAMMA MIA! · 2011 MACBETH · THE IRON LADY

Oscar-Preisträgerin Meryl Streep verkörpert die Eiserne Lady: Margaret Roberts wächst in einfachen Verhältnissen auf. Ihr Vater, ein methodistischer Laienprediger, betreibt einen Kolonialwarenladen, in dem sie als junges Mädchen aushilft. Vom Vater erbt Margaret das Interesse an Politik und die Fähigkeit, andere für ihre Ideen zu begeistern. Als Erwachsene gelingt der Außenseiterin der Einstieg in das bis dahin von Männern beherrschte politische Establishment. Auf dem Höhepunkt ihrer Karriere wird Margaret, jetzt verheiratete Thatcher, Premierministerin Großbritanniens. Aus anfänglichen Niederlagen lernt sie schnell, sie schult sich rhetorisch und ändert auf Anraten ihrer engsten Mitarbeiter ihren Stil. Unbeirrt aber geht sie ihren politischen Weg, sei es im Kampf mit den Gewerkschaften oder im Falkland-Krieg. Ihr Mann Denis ist ihr mit seiner liebenswert-humorvollen Art ein unentbehrlicher Halt. Nach seinem Tod führt die an Demenz erkrankte Lady Thatcher oft Zwiegespräche mit Denis, der in ihrer Erinnerung weiterlebt. Meryl Streep ist für ihre Darstellung der Margaret Thatcher mit einem Golden Globe ausgezeichnet worden.



Jim Broadbent, Meryl Streep

Academy Award winning actor Meryl Streep as Britain's 'iron lady'. Margaret Roberts comes from a modest background. Her father, a lay Methodist preacher, runs a grocers' shop where she sometimes helps out as a young girl. Margaret inherits her father's interest in politics and the ability to inspire others. Later, as a grown woman, this complete outsider succeeds in gaining entry into the male-dominated political establishment and, at the height of her career, Margaret, now Mrs Thatcher, succeeds in securing the top job of Britain's prime minister. Learning quickly from her early mistakes, she improves her rhetorical skills and, following her closest advisers, even agrees to make changes to her personal appearance. She remains unflinchingly loyal however to her political course – whether battling unions or entering into war with Argentina over the Falklands. And through it all, her likeable, humorous husband Denis is her indispensable 'rock'. After his death, Lady Thatcher, now suffering from dementia, often holds forth to Denis, who lives on in her memory. Meryl Streep has been awarded a Golden Globe for her performance in the role of Margaret Thatcher.

Großbritannien/Frankreich 2011
Länge 104 Min. · Format DCP · Farbe

STABLISTE

Regie **Phyllida Lloyd**
Buch **Abi Morgan**
Kamera **Elliot Davis**
Schnitt **Justine Wright**
Musik **Thomas Newman**
Mischung **Danny Hambrook**
Sounddesign **Nigel Stone**
Production Design **Simon Elliott**
Casting **Nina Gold**
Kostüm **Consolata Boyle**
Maske **Marese Langan, J. Roy Helland**
Regieassistentz **Guy Heeley**
Produktionsleitung **Sarah Wheale**
Produzent **Damian Jones**
Executive Producers **Tessa Ross, Cameron McCracken, François Ivernel, Adam Kulick**
Co-Produzenten **Anita Overland, Colleen Woodcock**

DARSTELLER

Margaret Thatcher **Meryl Streep**
Denis Thatcher **Jim Broadbent**
Carol Thatcher **Olivia Colman**
Gordon Reece **Roger Allam**
Margaret Thatcher, jung **Alexandra Roach**
Denis Thatcher, jung **Harry Lloyd**
Alfred Roberts **Iain Glen**
Geoffrey Howe **Anthony Head**
Michael Heseltine **Richard E. Grant**
Francis Pym **Julian Wadham**
June **Susan Brown**

PRODUKTION

DJ Films
London, Großbritannien

WELTVERTRIEB

Pathé International
Paris, Frankreich
+33 1 71723300
tessa.williams@pathe-uk.com